

## NEW EPIDEMIOLOGICAL BULLETIN - BRAZIL

The WER has received a copy of the first issue of a new quarterly, *Boletim epidemiológico/Doenças sexualmente transmissíveis*, from the Ministry of Health, Brazil.

This issue deals with 2 topics: congenital syphilis (increasing mortality from this disease in the Nordeste has resulted in an overall increase for Brazil as a whole); and the demand for services related to sexually transmitted diseases in 18 health units throughout the country, where syphilis represents 50.6% of diagnoses, gonorrhoea 24% and condyloma 14.7%.

The editorial of this first issue points out that an efficient surveillance system is essential for monitoring trends, providing the basis for the selection and implementation of appropriate strategies and helping identify future needs.

The WER welcomes this new bulletin and wishes it a long and prosperous life.

## NOUVEAU BULLETIN ÉPIDÉMIOLOGIQUE - BRÉSIL

Le REH a reçu du Ministère de la Santé du Brésil un exemplaire du premier numéro d'un nouveau trimestriel intitulé *Boletim epidemiológico/Doenças sexualmente transmissíveis*.

Ce numéro aborde 2 sujets: la syphilis congénitale (la mortalité croissante due à cette maladie dans le Nordeste a entraîné une augmentation générale du taux de mortalité pour l'ensemble du Brésil); et la demande de services en matière de maladies sexuellement transmissibles (MST) dans 18 unités sanitaires du pays, où la syphilis représente 50,6% des MST diagnostiquées, les gonococcies 24% et le condylome 14.7%.

L'éditorial de ce premier numéro insiste sur la nécessité d'un système de surveillance efficace pour contrôler l'évolution des MST. Ce système servirait de base au choix et à la mise en œuvre de stratégies appropriées et aiderait à déterminer les besoins futurs.

Le REH souhaite à ce nouveau confrère une longue vie et une large audience.